
Parandusettepanekud Tartu 2015. a I lisaeelarve eelnõule 

 

 

I Suurendada eelarverida 09800 - Muu haridus, investeerimistegevuse kulusid 906 000 EUR 

võrra ametkondade poolt haridusasutustele tehtud ettekirjutuste täitmiseks. Kulutused katta 

järgnevatest vahenditest:  

a) 597 000 EURo ulatuses täiendava tulumaksu laekumise arvelt suurendades vastavalt 

eelarverida 09800. Eeldused tulumaksu täiendavaks laekumiseks põhinevad linna I kvartali 

laekumistel, kus tulumaksu laekus plaanitust ca 1% võrra rohkem (15.1 mln EURi, vt 

http://www.tartu.ee/index.php?page_id=36&lang_id=1&menu_id=6&lotus_url=/teated.nsf/web/v

iited/6FA0FF877B6F8B9FC2257E28004C3A38?OpenDocument);  

 

b) vähendada 300 000 EURo ulatuses Aardla -Raudtee - Soinaste ristmiku ümberehituse 

arvelt eelarverida (04510)  ja suurendada vastavalt eelarverida 09800. Minu küsimusele, 

millistel kaalutlustele tuginevalt lülitati projekt eelarve projekti, andis K. Lember viimasel 

volikogu koosolekul erinevaid põhjuseid, kuid leian, et need ei andnud piisavat lisateavet 

tegemaks kaalutletud otsust. Lisaks pole saanud Linnavalitsuselt plaanitud kulude kohta selgitust 

järgnevas: kas linnavalitsus või selle juures tegutsev liikluskomisjon (vastavalt Politsei andmetele 

peaks selline üksus tegutsema) on analüüsinud erinevate Tartu ristmike ja teede liiklusohutuse 

olukorda ning andnud hinnangu prioriteetide kohta nende ümberehituseks lähtuvalt a) 

liiklusohutuse parandamise ja b) tehnilisest olukorras lähtuvalt? Millistele tulemustele on jõutud? 

Kuna vastav analüüs puudub, ei näe ma põhjust toetada Aardla -Raudtee - Soinaste ristmiku 

ümberehitust praeguse lisaeelarve raames. Tutvudes ülevaatega inimkannatanuga 

liiklusõnnetustest (vt lisa) Tartu linnas perioodil 2014, nähtub, et ümberehitatav ristmik ei ole 

kõige problemaatilisemate seas (möönan, et varasemad andmed võivad selle hinnangu ümber 

lükata, kuid mul pole neid võtta). Ühtlasi pean oluliseks märkida, et vastav teave peaks kindlasti 

olema leitav Tartu linna kodulehele ja sellel võib olla teatud mõju liiklusohutuse paranemisel. 

Lisaks peaks see kajastama ka muid liiklusõnnetusi.  

c) vähendada 9000 EURo ulatuses kulutusi Kultuuriakna analüüsiks vähendades vastavalt 

eelarverida (01)  ja suurendades vastavalt eelarverida 09800. 

 

Täiendavad põhjendused muudatusettepanekutele:  

 

 Tartu linnal on mitmeid seadusest tulenevaid kohustusi, mida täidetakse puudulikult. 

Siinkohal viitan haridusasutuste ettekirjutustele ja suhteliselt leigele Tartu Linnavalitsuse 

tegevusele nendeks katteallikate leidmisel. Kui ristmike ümberehitust tehakse puudulikel 

kaalutlustel, peab pigem olema prioriteet haridusasutuste (seadusest tulenevate) nõuete 

täitmisel. 

 Abilinnapea K. Lemberi poolt antud teabe põhiselt on haridusasutustele koostatud 

ettekirjutuste (tuleohutus, tervishoid) kõrvaldamiseks vajalike investeeringute maht ca 3 

mln EURi (nimekiri ettekirjutustest esitatud VL Vabakund kodulehel 

http://www.vabakund.ee/avatudeelarve ).  

http://www.tartu.ee/index.php?page_id=36&lang_id=1&menu_id=6&lotus_url=/teated.nsf/web/viited/6FA0FF877B6F8B9FC2257E28004C3A38?OpenDocument
http://www.tartu.ee/index.php?page_id=36&lang_id=1&menu_id=6&lotus_url=/teated.nsf/web/viited/6FA0FF877B6F8B9FC2257E28004C3A38?OpenDocument
http://www.vabakund.ee/avatudeelarve


 Aardla -Raudtee - Soinaste ristmiku ümberehitust pole nimetatud kehtivas Tartu linna 

eelarvestrateegias, sh olulisemate invensteerimisobjektide nimekirjas.  

 

 Kehtivas koalitsioonilepingus on sõnastatud järgnev "Koalitsioonileppe täitmisel tagame 

linnaeelarve tagakaalu ning eelarvestrateegia järgimise." 

 

 Haridusasutusele toetuse andmiseks annavad lisaks ettekirjutustele aluse aga nii 

koalitsioonilepe kui ka eelarvestrateegia, vastavalt: I "Jätkame Tartu koolide täielikku 

korrastamist, suunates fookuse põhikoolidele"; II "Esmajärjekorras tuleb strateegia 

perioodil viia kõik linna haridusobjektid tervisekaitse- ja tuleohutusnõuetega vastavusse, 

tagada hoonetes riiklikule õppekavale vastav füüsiline õppekeskkond ning elementaarsed 

olmetingimused. " 

 Kultuuriakna täiendamine on ebaproportsionaalselt suur kulutus võrreldes näiteks Tartu 

eelarveliste vahenditega kulutuurile. Kui mõelda sellele, kui vähe raha eraldab Tartu 

kultuurisündmustele, siis reklaamikanalisse säärase summa panustamine on puhas 

potjomkinlus - lööme fassaadi läikima, aga selle taga kõik mureneb. Ettepanek, et 

Linnavalitsus viib selle töö läbi oma ressurssidega, palgates vajadusel väiksema 

koormusega projektijuhi (täiendavad vahendid selleks lisaeelarvesse kavandada 3000 

EURo ulatuses). 

 

 

 

4. mai 2015 

Lugupidamisega, 

 

Jüri-Ott Salm 
VL Vabakund 


